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Ekstraordinært afdelingsmøde for Ældre- og plejeboligerne i Generationernes Hus  
Torsdag 2. november 2023 kl. 13.00-14.00 i Multisalen.  
 
Deltagere: 
44 beboere 
Leder Kristian  
Leder for Bolig administrationen Ann-Charlotte 
Pedel Jonas  
Boligadministrator Henrik  
Boligadministrator Tina  
 
Ann-Charlotte bød velkommen til ekstraordinært afdelingsmøde. 
Da byggeregnskabet ikke er afsluttet endnu, og den endelige husleje ikke kan beregnes, kan vi ikke af-
holde et ordinært afdelingsmøde, derfor er det et ekstraordinært afdelingsmøde med nedenstående 
dagsorden.  
 
Dagsorden:  
1. Valg af dirigent 
2. Valg af referent 
3. Afdelingsbestyrelsens-/formandens beretning 
4. Afholdelse af valg:  
    a) valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter  
    b) valg af formand for afdelingsbestyrelsen  
    c) afdelingsbestyrelsens størrelse  
5. Punkter til drøftelse.  
6. Eventuelt.  
 
 
1. Valg af dirigent.  
Henrik 
 
2. Valg af referent.  
Tina 
 
3. Afdelingsbestyrelsens-/formandens beretning.  
Marianne fremlagde beretning. 
Der er besvær med at få oprettet en NemKonto til bestyrelsespengene. 
På et stormøde blev det besluttet at afholde en sommertur, som blev til en sensommertur. Turen 
endte med at være for hele huset.  
Der er kommet en ny initiativrig beboer, der har fået etableret en biografklub hver søndag eftermid-
dag. 
Per har kontakt til en musiker, som vil lave en julekoncert. 
Der er penge i indeværende år til en juletur. Det er tanken, at det skal være for hele huset. Det vil være 
den nye bestyrelse, der planlægger. Sygeplejerskerne ønsker at være med i planlægningen, så de kan 
vurdere på, hvor mange ”hænder”, der skal til. 
Tidligere blev info puttet i beboernes postkasser. Det ønskes ikke, så der er valgt den løsning, at perso-
nalet skal informere, selv om det har givet lidt udfordringer. 
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Marianne opfordrede til, at bestyrelsen skal bestå af 5 bestyrelsesmedlemmer og 2 suppleanter.  
Jf. Forretningsorden skal afdelingsbestyrelsen bestå af minimum 3 bestyrelsesmedlemmer. Hvis det 
skal ændres, skal det fremsættes som punkt på dagsorden til kommende afdelingsmøde, og stemmes 
om det. 
Stor tak til Ellen og Brian for at være frivillige i bestyrelsen i den forgangene periode. 
 
4. Afholdelse af valg:  
Bestyrelsen har til opgave at forvalte det beløb, som der årligt vil blive indsat på afdelingsbestyrelsens 
NemKonto, til sociale arrangementer, til gavn for afdelingens beboere. Det er nødvendigt, at bestyrel-
sen får  
oprettet en NemKonto, der bliver tilknyttet afdelingsbestyrelsens CVR.nr., før pengene kan tilgå afde-
lingen. 
Bestyrelsen repræsenterer også boligafdelingen i Husrådet. 
 
a) valg af bestyrelsesmedlemmer og suppleanter  
Der var stor interesse for at stille op til valget. Følgende blev valgt: 
Bestyrelsesmedlemmer: 
Pernille, 19 stemmer 
Ingrid, 18 stemmer 
Mogens, 18, stemmer 
 
Suppleanter: 
Charlotte, 10 stemmer 
Ellen, 6 stemmer 
 
b) valg af formand for afdelingsbestyrelsen  
Bestyrelsen konstituerer sig efterfølgende  
 
c) afdelingsbestyrelsens størrelse  
3 bestyrelsesmedlemmer, 2 suppleanter 
 
5. Punkter til drøftelse.  
Der var indkommet en del spørgsmål på forhånd. Nogle af spørgsmålene nåede ikke at blive behandlet 
på mødet pga. tidsmangel. 
 
Generelt gælder det, at punkter der koster penge, skal på dagsorden til afstemning/beslutning på  
afdelingsmøde 
Beslutningsændringer, skal på dagsorden til afstemning/beslutning på afdelingsmøde 
 
Spørgsmål: Skal det koste noget at leje gæsteværelserne? 
Svar: Der er faldet dom i en sag, hvor der blev lagt vægt på, at kommunens boligafdelinger ikke må 
agere udlejningsvirksomhed, og det betyder, at det ikke er lovligt at udleje gæsteværelser. Gæstevæ-
relser indgår nu som en del af almindelig vedligeholdelse af bygningens fælleslokaler. 
Det gør desværre ingen forskel, at det kun er til intern brug for beboernes gæster. Ifølge  
kommunalfuldmagtsreglerne kan kommuner ikke drive handel uden hjemmel i loven. Herunder falder 
altså også udlejning af gæsteværelser til beboeres pårørende, er det nu slået fast. 
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Spørgsmål: Hvilke sanktioner skal der være, hvis gæsteværelset ikke er rengjort/misligholdt efter end 
brug? 
Svar: Man skal efterlade rummet i den stand som man modtog det. 
Som det fremgår af husets hjemmeside, kan der i særlige tilfælde pålægges låner et rengøringsgebyr.  
Det drøftes i husrådet, hvordan vi bedst håndterer udlån og opfølgning på udlån på en effektiv måde – 
hvor der både tages hensyn til lånerens ønske om at overtage et rent lokale, meget begrænsede res-
sourcer til opfølgning og administration og beboernes ønske om fleksibilitet. 
  
Spørgsmål: Mangler vi nogle borde/stole udenfor? 
Svar: Der er ikke pt. konstateret manglende stole og borde. 
Det er Husrådet, der varetager dette punkt. 
 
Spørgsmål: Til venstre for hovedindgangen er der et indhak, der er ve at blive fyldt op af cykler. Er det 
ok? Eller kan det bruges bedre? 
Svar: Behovet for cykelparkering tilgodeses tilsyneladende ikke af de eksisterende parkeringsmulighe-
der.  
Husrådet har ikke drøftet sagen. 
 
Spørgsmål: Hvor mange penge er der tilbage i indeværende år til sociale arrangementer. 
Svar: Der er kr. 49.303,- 
Der blev bedt om at få en oversigt over udgifterne de sidste 3 år. Oversigt vedhæftes referat. 
 
Spørgsmål/ønske: Der var stillet ønske om, at når et forslag er udarbejdet, skal det udsendes til alle be-
boer til drøftelse og herefter godkendes i Husrådet.  
Svar: Med afsæt i den samarbejdsaftale, som husets fire ejere har indgået om driften af huset, vurde-
rer  
Boligadministrationen, at lederen af Generationernes Hus, der også er født formand for husrådet, har  
mandat til at træffe beslutninger om tiltag/aktiviteter, der vedrører hele huset – så længe de ikke er i 
modstrid med ordensreglementer for de tre boligafdelinger eller overordnede beslutninger vedrø-
rende drift af huset.  
Det er naturligvis en forventning, at lederen træffer beslutning på et oplyst grundlag, og at beslutnin-
gerne bedst muligt tilgodeser de beboerholdninger, der nyder størst opbakning.  
Beslutninger vedrørende huset skal derfor ikke sendes til beboerafstemning. 
 
Spørgsmål: Indretning af tagterrassen? 
Svar: Projektledelsen orienteres om, at der er et beboerønske om at blive inddraget i indretningen.  
Det er Husrådet, der varetager dette punkt. 
 
Spørgsmål: Er det rigtigt, at hjemmeplejen bruger 12 af MSO’s parkeringspladser?  
Svar: Siden etablingen af huset, har 7 af MSO’s parkeringspladser været anvendt til medarbejderparke-
ring.  
Der har ikke været efterspørgsel efter pladserne blandt beboerne i MSO’s boliger. Pladserne er define-
ret som parkeringspladser for personbiler. Det vurderes, at parkeringsmuligheden for medarbejderne 
har haft stor positiv effekt for fastholdelse af medarbejdere på ældreområdet med bopæl langt fra GH. 
Spørgsmål: Hvem kan hjælpe beboerne med at rense afløb? 
Svar: Man har umiddelbart vedligeholdelsespligten selv, når man bor i en af vores boliger. Derfor skal 
man være opmærksom på, hvad man skyller ud i afløbene.  
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Når det så er sagt, er et afløb en fast installation og dermed inde over vedligeholdelse, og hvis man 
ikke selv kan rense afløbet, skal man henvende sig til pedellen, som sørger for at tilkalde en VVS’er. 
 
Spørgsmål: Kan Boligadministrationen stille krav om, at der er en bestyrelses gruppe med formand? 
Svar: Jf. Forretningsordenen for Ældre- og plejeboligerne på GH står der i §2 Dagsordenen til  
afdelingsmødet: 
 
1. Valg af dirigent. 
2. Valg af referent 
3. Beretning fra afdelingsbestyrelsen. 
4. Behandling af indkomne forslag. 
5. Fremlæggelse og godkendelse af afdelingens driftsbudget for det kommende år  
6. Beslutning om: 
    a) regnskabsgodkendelse 
    b) afholdelse af valg 
    c) valg af formand for afdelingsbestyrelsen 
    d) afdelingsbestyrelsens størrelse 
7. Eventuelt. 
 
Det betyder at der skal vælges en afdelingsbestyrelse på afdelingsmødet, samt at der skal være en for-
mand. 
 
Det er husets forretningsorden samt i Lov om Almene boliger §34 der bestemmer, om valg af en  
afdelingsbestyrelse. Vi er underlagt lovgivningen, derfor kan vi ikke ændre i husets organisatoriske op-
stilling. 
Der er to medlemmer fra afdelingsbestyrelsen, som sidder med i husrådet og dermed har indflydelse 
på de tiltag, der skal være i huset. 
Derudover er der en ejerforening, og der sidder blandt andet Kristian og Ann-Charlotte. De  
beslutninger som er for store til at tages i husrådet, vil blive diskuteret og taget beslutning om i  
Ejerforeningen. 
 
Til orientering blev husrådet på deres møde d. 24/10 enige om, at der skal laves en opslagstavle med  
oversigt over afdelingsbestyrelsesrepræsentanterne i husrådet.  
 
Spørgsmål: Bliver el-lade standerne betalt af fælleskassen? 
Svar: Der betales individuelt, da man skal logge på forsyningsselskabet for at kunne bruge laderne. 
 
Spørgsmål: Kan vi som beboer, være med til at spare op til solceller, der vil komme alle i GH til gode? 
Svar: Solceller er normalt noget, der bliver tænkt ind i nye byggerier i Aarhus Kommune, men grundet 
det hårde miljø (vind, vejr og måger m.m.) på Aarhus Ø, blev det ikke vurderet som rentabelt allerede i  
projektfasen. 
 
Spørgsmål: Der er observeret rygning på GH-matriklen. 
Svar: Vi gør opmærksom på, og henstiller til, at HELE matriklen, både inde, på altanen og udeareal, er 
røgfri. Det fremgår også af lejekontrakten og skal overholdes af alle. 
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Spørgsmål: Skal radiatorer der er lige op og ned ad døre, der åbnes ud til fri luft være tændt? 
Skriv eller ring til pedellerne, hvis I observerer uhensigtsmæssigheder, så kommer de og justerer ved 
først mulige lejlighed. 
 
6. Eventuelt.  
En beboer har vand i lejligheden pga. tagterrasseprojektet. Projektet skulle have været færdig for 
længst, men er skredet mange gange. Når projektet er endelig færdigt, kan vandskader udbedres. 
 
 
Henrik takkede for et godt mød 
 


